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erkenningvoorwaarden hebben voldaan, in België niet meer aan
dezelfde voorwaarden moeten worden onderworpen. Hiermee wordt
tegemoetgekomen aan de vereisten die worden gesteld door het
Europees gemeenschapsrecht, meer bepaald de bepaling van het
EG-verdrag betreffende het vrij verkeer.

Vandaag is dat ook al mogelijk. We moesten dat er niet expliciet
insteken maar we vonden het toch belangrijk om dat expliceit te
vermelden om het uitvoeringsbesluit wat sterker te maken in de
verdediging naar Europa.

Voor de overige gaat het over het behoud van de garanties en de
bescherming die geboden worden door de bestaande
erkenningsvoorwaarden en -modaliteiten. Ook wordt een aantal
technische verbeteringen aangebracht, bijvoorbeeld het begrip
dringende redenen voor de intrekking van de erkenning. De
mogelijkheid wordt ook geboden om erkenningen af te leveren van
onbepaalde of bepaalde duur waarbij er in de toelichting bij het
koninklijk besluit op gewezen zal worden dat erkenningen van
bepaalde duur eerder in uitzonderlijke omstandigheden zullen worden 
toegekend. De havenarbeiders, zowel van het algemeen als van het
logistiek contingent, die reeds erkend zijn in uitvoering van de
bestaande besluiten, behouden uiteraard hun erkenning.

Wat de gevolgde werkwijze en de verdere planning betreft, er is een
vergadering geweest met de woordvoerders op 19 februari.
Vervolgens werd een ontwerp voorgelegd aan het Nationaal Paritair
Comité voor het Havenbedrijf. Vervolgens heeft een werkgroep van
de administratie en van mijn beleidscel de verdere aanpassingen
gedaan. Er is een raadpleging gebeurd van alle bevoegde paritaire
subcomités. Zij hebben een definitief advies afgeleverd op 22 maart.
Nu ligt het advies bij de Raad van State. Ik denk dat we een advies
gevraagd hebben binnen een tijdsspanne van één maand. Vervolgens 
kunnen we het binnen dit en een maand hopelijk ter ondertekening
voorleggen aan de Koning.

Zijn er nu voldoende garanties? Spijtig genoeg kan ik daar niet voor
honderd procent bevestigend op antwoorden want die zijn er niet. We
zijn er evenwel echt van overtuigd dat we een goed dossier hebben
voor Europa. De strijd tegen de havenrichtlijn heeft er in ieder geval
voor gezorgd dat er momenteel in de hele Europese Unie opnieuw
sociaal overleg wordt opgestart over het opstellen van regels om het
beroep van havenarbeider beter te beschermen. Dat is iets wat zeker
op het conto van de vakbonden in dit land mag worden geschreven.

au traité CE.

Dans l'intervalle, tous les porte-
parole ont été consultés, un
groupe de travail s'est penché sur
le projet, toutes les sous-
commissions paritaires ont été
consultées et l'avis définitif a été
transmis au Conseil d'Etat. D'ici un 
mois, il pourra être soumis à la
sanction royale.

Cela signifie-t-il que le statut de
nos ouvriers portuaires sera
désormais intégralement protégé?
Malheureusement non, mais nous
disposons à présent d'un dossier
solide pour l'Europe. Les syndicats 
de ce pays ont sans conteste le
mérite d'avoir permis l'organisation 
d'une nouvelle concertation
sociale dans toute l'Europe afin de
protéger la profession d'ouvrier
portuaire.

08.03  Greet van Gool (sp.a-spirit): Mijnheer de voorzitter, ik dank de 
staatssecretaris voor haar antwoord. Ik denk dat het een goede zaak 
is dat de eenvormigheid er komt, vooral dan als dat ertoe kan leiden
dat wij veel minder risico lopen dat er in de toekomst nog problemen
rond zullen komen. Ik veronderstel dat het koninklijk besluit er heel
snel zal zijn.

08.03  Greet van Gool (sp.a-
spirit): L’uniformisation constitue
une bonne chose. L’arrêté royal
verra rapidement le jour et il faut
s’en féliciter.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

09 Vraag van mevrouw Greet van Gool aan de staatssecretaris voor Arbeidsorganisatie en Welzijn op 
het werk, toegevoegd aan de minister van Werk en Pensioenen over "de uitbreiding van de regeling
inzake beroepsziekten" (nr. 2565)
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09 Question de Mme Greet van Gool à la secrétaire d'Etat à l'Organisation du travail et du Bien-être au 
travail, adjointe au ministre de l'Emploi et des Pensions sur "l'extension des règlements en matière de 
maladies professionnelles" (n° 2565)

09.01  Greet van Gool (sp.a-spirit): Mevrouw de staatssecretaris,
tijdens de besprekingen op 30 maart van de maatregelen die de
regering in Raversijde genomen heeft, hebt u onder meer
meegedeeld dat er een uitbreiding zal komen van de regeling inzake
beroepsziekten voor personen die aan rugaandoeningen lijden.

Graag vernam ik of u een beetje meer uitleg kunt geven over die
nieuwe regeling. Vooral wil ik weten wie er juist onder de nieuwe
regeling zal vallen. Wanneer zal de nieuwe regeling ingaan? Welke
stappen moeten nog worden genomen vooraleer de nieuwe regeling
van kracht zal kunnen worden?

09.01  Greet van Gool (sp.a-
spirit): La secrétaire d’Etat a
annoncé son intention d’étendre
aux personnes atteintes
d’affections du dos le bénéfice de
la réglementation relative aux
maladies professionnelles. A qui
s’appliquera la nouvelle
réglementation? Quand entrera-t-
elle en vigueur? Quelles étapes
reste-t-il à franchir?

09.02 Staatssecretaris Kathleen Van Brempt: Collega, zoals u ook al 
aanhaalt is daaromtrent een beslissing genomen in Oostende. Zoals u 
weet wordt de vergoeding van mensen met rugproblemen vandaag de 
dag beperkt tot die groep van werknemers bij wie een duidelijk
oorzakelijk verband kan worden aangegeven tussen de
beroepsuitoefening, enerzijds, en de rugaandoening, anderzijds.
Voldoende duidelijk betekent dat het eigenlijk medisch vaststelbaar
moet zijn. Vandaar het voorstel waarbij het aspect preventie veel
duidelijker ingang krijgt en waarbij een veel ruimere groep dan
vandaag in aanmerking zal komen, met name de werknemers bij wie
de arbeid slechts één van de oorzakelijke factoren is van de
rugaandoening. De doelstelling is om een juist evenwicht na te
streven tussen preventie en vergoeding en een beleid te ontwikkelen
dat erop gericht is om de herinschakeling in het arbeidsproces zo snel 
en efficiënt mogelijk te laten verlopen.

Hoe zullen we dat nu concreet vorm geven? In eerste instantie door
het lanceren van een pilootproject. Het beheerscomité van het Fonds 
heeft op 14 april 2004 een gunstig advies uitgebracht over een
ontwerp van koninklijk besluit dat de voorwaarden bepaalt waaronder
dit pilootproject kan worden opgestart. Dat besluit, dat ik hoop
spoedig in het Belgisch Staatsblad te kunnen bekendmaken, ligt op dit 
moment voor akkoord bij de minister van Begroting. Het bepaalt dat
alle verpleegkundigen en verzorgenden tewerkgesteld in de openbare 
of privé-ziekenhuizen of in rust- en verzorgingstehuizen op vrijwillige
basis kunnen deelnemen aan een revalidatieprogramma. De enige
voorwaarde hiervoor is dat de betrokkene gedurende minstens vier
weken arbeidsongeschikt is wegens ruglijden en dat de behandelende 
geneesheer verklaart dat er medisch geen tegenindicatie is om een
revalidatieprogramma te volgen. De inschrijving bij het
revalidatiecentrum gebeurt via de arbeidsgeneesheer voor de interne
of de externe dienst zodat deze de facto optreedt als een soort
verbindingspersoon tussen de diverse actoren die bij dat proces
betrokken zijn, zijnde de werkgever, de werknemer, de behandelende 
geneesheer en het Fonds voor Beroepsziekten.

Ook wordt bepaald dat het Comité voor preventie en bescherming
een initiatief kan nemen door te vragen dat men de arbeidspost van
de betrokken werknemer aan een bijkomend ergonomisch advies zou 
onderwerpen om eventueel te kijken of de arbeidspost niet ter
preventie moet worden aangepast. Dit laatste moet er opnieuw voor
zorgen dat bij herinschakeling het risico van hervallen zo klein

09.02  Kathleen Van Brempt,
secrétaire d'Etat: Actuellement,
l’indemnisation des travailleurs
souffrant du dos est limitée aux
cas dans lesquels l’existence d’un
lien de cause à effet entre
l’exercice de la profession et les
maux de dos a été clairement
démontrée. Il est aujourd’hui
proposé d’étendre le bénéfice de
cette indemnité aux personnes se
trouvant dans d’autres cas et
d’attribuer un plus grand rôle à la
prévention. Il s’agit du groupe de
personnes pour lesquelles
l’exercice de la profession n’est
qu’une des causes du mal de dos.
Le but est de réaliser un juste
équilibre entre prévention et
indemnité et de mettre en œuvre
une politique axée sur la
réinsertion dans le processus de
travail.

Concrètement, un projet pilote
sera lancé. Le 14 avril, le comité
de gestion du Fonds a rendu un
avis favorable sur l’arrêté royal
relatif à cette matière. Cet arrêté a
été adressé pour avis au ministre
du Budget. Toutes les infirmières
et tous les infirmiers des hôpitaux
et des maisons de repos et de
soins pourront participer à un
programme de rééducation sur
une base volontaire, à condition de 
comptabiliser au moins quatre
semaines d’incapacité de travail
pour mal de dos. L’inscription se
fera chez le médecin du travail. Le 
comité de prévention et de
sécurité pourra prendre une
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mogelijk wordt gehouden.

Binnen het Fonds zal een speciaal begeleidingscomité bij dit
pilootproject worden opgericht om het bij te sturen en om de
uitvoerbaarheid van het project na een jaar te evalueren. Hierna willen 
we tot veralgemening overgaan. Dat zijn ook de budgetten die
goedgekeurd zijn in Oostende.

initiative afin de soumettre le poste 
de travail à un examen
ergonomique, cela pour réduire au
maximum le risque de rechute en
cas de réinsertion. Un comité
d’accompagnement spécial au
sein du Fonds social évaluera
l’ensemble du dispositif puis le
corrigera le cas échéant. Les
budgets nécessaires ont été
approuvés lors du Conseil des
ministres spécial d’Ostende.

09.03  Greet van Gool (sp.a-spirit): Ik wil eerst opmerken dat dit
dossier een voorbeeld is van het feit dat beslissingen van Raversijde
snel kunnen worden uitgevoerd. Van deze beslissing van Raversijde,
is er nu al een ontwerp van KB goedgekeurd, toch al een belangrijke
eerste fase.

Als ik het goed begrijp, gaat het nu nog om een pilootproject.
Afhankelijk van de resultaten ervan zal de regeling worden
veralgemeend. Ik heb daarbij nog een vraagje. Bestaat er op termijn
ook een mogelijkheid om die naar andere categorieën uit te breiden
zoals bijvoorbeeld de havenarbeiders, die ook vaak rugklachten
hebben? Zijn er daar eventuele uitbreidingsmogelijkheden?

09.03  Greet van Gool (sp.a-
spirit): Je me réjouis d'apprendre
qu'un projet d'arrêté royal est déjà
prêt. Le régime sera-t-il étendu, à
terme, à d'autres catégories
professionnelles, comme les
travailleurs portuaires?

09.04 Staatssecretaris Kathleen Van Brempt: Er is in budgetten
voorzien en er komt sowieso een uitbreiding die op andere
beroepscategorieën gericht is. We gaan in overleg met het Fonds
bekijken welke die categorieën zouden kunnen zijn. U begrijpt dat ik
er uiteraard voorstander van ben dat de regeling ook van toepassing
wordt op de havenarbeiders. Persoonlijk denk ik ook aan
kleuterleidsters. We zullen op basis van de evaluatie en goed
wetenschappelijk materiaal onderzoeken welke de
beroepscategorieën zijn met de hoogste risico’s om dan te beslissen
tot welke beroepscategorieën de regeling zal worden uitgebreid.

09.04  Kathleen Van Brempt,
secrétaire d'Etat: Il y aura
certainement un élargissement à
d'autres catégories. En
concertation avec le Fonds social,
nous examinerons quelles
catégories courent le plus grand
risque.

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.

10 Vraag van mevrouw Greta D'hondt aan de minister van Werk en Pensioenen over "het
ervaringsfonds" (nr. 2566)
10 Question de Mme Greta D'hondt au ministre de l'Emploi et des Pensions sur "le fonds d'expérience 
professionnelle" (n° 2566)

10.01  Greta D'hondt (CD&V): Mijnheer de voorzitter, mevrouw de
staatssecretaris, via de media en nadien gevolgd door de geschreven 
pers, vernamen we dat de minister een ervaringsfonds wil oprichten
dat premies zou uitreiken aan bedrijven die werknemers, ouder dan
55, tewerkstellen.

Toen ik dat hoorde, was mijn vraag natuurlijk of het hier ging over
hetzelfde fonds als het fonds voor de verbetering van de
arbeidsomstandigheden van oudere werknemers dat werd opgericht
in 2001, maar dat eigenlijk nooit heeft gewerkt. Voor dat fonds werd in 
de begroting van 2004 10 miljoen euro voorzien. Als het over
hetzelfde fonds gaat, is er dan nu minder geld beschikbaar? Hoe
verhouden die fondsen zich eigenlijk tot elkaar? Is dit een herdopen

10.01  Greta D’hondt (CD&V):
J’ai appris par les médias que la
secrétaire d’Etat envisageait la
création d’un fonds d’expérience
professionnelle. S’agit-il du même
fonds que le Fonds pour la
promotion de la qualité des
conditions de travail des
travailleurs âgés créé en 2001,
mais qui n’a jamais été
opérationnel? Un montant de dix
millions d’euros a été réservé pour 
ce fonds dans le budget 2004.


